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SAĞLIK KOMiSYONU RAPORU

Belediye Meclisi,nin 02l|0/2o23 günlü birleşiminde Komisyonumuza havale edilen

önergede;

"(l1ol2023) Bilindiği gibi hayvan haklannın korunması doğrultusunda hazırlanmış olan

5199 Sayılı Hayvanları Koruma Kanunu ve ilgili yönetmelik uygulamadadır. Ancak yer yer

yasaya ve yönetmeliğe dönük eleştiriler; ama afetlerde ama günlük yaşamda hayvan hakları

hakkında olumsuzluklar kamuoyunda dillendirilmektedir. Gerek yasa ve yönetmelik, gerekse

de eleştiriler hakkında meclisimizin bir çalışma yapması Hk. (Hayvan Hakları _ Hukuk ve

Sağlık Komisyonları)" denilmekıedir.

Söz konusu önerge Komisyonumuzca görüşülerek / incelenerek1

Komisyonumuz, bu önergeye istinaden aşağıda isimleri yazılı kişiler ile görüşmeler
gerçekleştirip, konuyu derinlemesine incelemiştir.

Bu görüşmeler neticesinde; Komisyonumuz, Hayvanların korunması üzere mevzuat
konusu derinlemesine incelenmiş ve konu hakkında tartışmalar ile aşağıdaki öneriler o(aya
çıkarılmıştır.

"Çevre merkezli bir çevre politikası, ekolojik sorunları, insanla ilgili bir çerçeveye
sıkıştırmamakta, içkin değeri olan doğadaki tüm varlıkların iyi oluş koşullarının bozulması
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olarak ele almaktadır. Dolayısıyla doğadaki diğer türler gibi bir tür olarak yaşayan insanların,

bu koşulları bozmaya herhangi bir hakkı olmadığını kabul etmektedir. Kaldı ki içkin değeri

nedeniyle doğayı koruyan bir politikada, insanlar da doğanın bir parçası olarak
görüldüklerinden politika önlemleri, insanların iyi oluş koşullarını da güvence altına almış
olacaktır. "

"Sözleşmesel sorumlulukta ise, bir sözleşmenin geçerli olabilmesi için rıza, ehliyet,
konu ve hukuka uygun bir nedenin varlığı gerekmektedir. Oysa hayvanların rızası
alınamadığından hiçbir zaman sözleşmede taraf olamazlar. Buna ek olarak, hayvanların kişisel
malvarlığı da olmadığı için, olası zararları giderme olanağına da sahip değildirler."

5 l99 Sayılı Hayvanları Korum Kanununun Değişmemiş ilk halinde bile :

4/l-(a) maddesinde; "Bütün hayvanlar eşit doğaı ve bu Kanun hükümleri çerçevesinde
yaşama hakkına sahiptir" hükmü, 4/l-(b) maddesinde; "evcil hayvanlar, türüne özgü hayat

şartları içinde yaşama özgürlüğüne sahiptir. Sahipsiz hayvanların da sahipli hayvanlar gibi
yaşamları desteklenmelidir" hükmü,4/l-(c) maddesinde; "Hayvanların korunması, gözetilmesi,
bakımı ve kötü muamelelerden uzak tutulması için gerekli önlemler alınmalıdır" hükmü
bulunmaktadır. Kanun'un 4ll- (]) maddesinde yer alan; "Yerel yönetimlerin, gönüllü
kuruluşlarla işbirliği içerisinde, sahipsiz ve güçten düşmüş hayvanların korunması için hayvan
bakımevleri ve hastaneler kurarak onlaıın bakımlannı ve tedavilerini sağlamaları ve eğitim

çalışmaları yapmaları esastır" hükmüyle de kurumlar aıası işbirliği yapılarak hayvan
bakımevleri ve hastanelerin kurulması ve eğitim çalışmalarının yapılması öngörmüştür.

Yukarıda yer alan maddelerden görüldüğü gibi hayvanların yaşam hakkı, yalnızca nefbs
alıp vermekten ibareı olmayıp, aynı zamanda belirli bir kalitede yaşama hakkı da
öngörülmüştür. Ancak uygulamalarda bunların gerçekten yapılıp yapılmadığı denetlenmemiş
ve hayvan sayısındaki artış ve insan etkileşimlerinde bozulmalara sebebiyet veren başıboş bir
düzenleme sonucu doğurmuş olduğu komisyonumuzca gözlenmiştir. Bu nedenle Kanun
uygulanması yönünden denetlenebilirliğinin önemi bu konu da karşımıza hem hayvanların
haklarının ihlali, hem de hayvanlardan kaynaklanan sorunların çözülememesi sorununu ortaya

çıkarmıştır. Bu insanlarda çözümsüz bir konu algısı oluşmasında önemli bir rol oynamıştır.

Ancak

l. Kanun düzenlemesinde ülke geneli hayvan popülasyonu yönetimi genel hatları
çıkarıhrken eksiklikler oluşmuş, Nüfusu 25.000' in altında olan belediyelere Bakımevi
kurma şartının kaldırılması, hatta kanuna zorunluluk olan 25.000' in üzerindeki
belediyelere bütçelerinin %3'ünün bakımevi kurulmak üzere ayrılması ve 3 yıI içinde
kurulması şartının iyi deneılenmesi sonucu 2022 yılında çoğu büyükşehirlerde
bakımevlerinin açılmamış olması yine kamuoyunda kanunun işe yaramadığı ve
sorunları çözemediği algısı oluşturmaktadır. Kanun her ne kadar yetersiz olsa da
uygulanması durumunda en azındanbazı sorunların çözülebileceği görülmektedir.

2. kanun çıktıktan sonra 6 ay içerisinde uygulama yönetmetiği çıkması gerekirken hala
çıkmamış olması, ilgili kurumlarca bu kanunun üstlenilmemiş olduğunu göstermektedir.
Tarım ve orman Bakanlığı, Doğa Koruma Milli Parklar Genel Müdürlüğü' nün kendi
yapması gereken uygulama yönetmeliği çıkarılacak kısmını gerçekleştirmemesi
denetleme sorumluluğu olan kurumun gerekli deneılemeleri de gerçekleştirmediğinin
önemli belirtisidir.

3. sahipsiz hayvanlar konusu ile ilgili mevzuat şekillendirilmesi aşamasında, kanuna esas
itibari ile haYvanlann sorunları ve hayvanlardan kaynaklanan sorunlar olarak kategorize



edilmiş ve bu sebeple hayvanlar ile ilgili hayvanlardan kaynaklanan sorunlar yaşayan

insanların; "Bizim hakkımız yok mu" şeklinde algılarının oluşmasına neden olmaktadır.

4. Kanunun 6'ncı Maddesinde belirtilen, "alındığı adrese bırakmak" tabiri hiçbir sorunu

çözmemektedir.

5. (Düzeltme 202l tarih ve 7332 sayılı bazı kısımlarında yönetmeliğe atıf yapılmış ancak

henüz yönetmelikte yayınlanmamıştır. 2o2l ' in sonuna kadar kayıt altına aldırmak

isteyen vatandaşların, yoğunluk sebebi ile ve mikroçip yetersizliğinden beyanname

verilme son ıarih 30 Haziran 2022 otarak belirtilen genelge çok sonradan

yayınlanmıştır. Bu insanların konuyu önemsiz olarak algılamasına neden olmuştur.

6. Sahipsiz ve güçten düşmüş hayvanların korunması başIıklı Madde 6,5. !'ıkrasında :

Sahipsiz veya güçten <|üşmüş hayvanların toplatılması ve hayvan bakımevlerinin

çalışma usul ve esastarı ile burada çatışan personelin niteliğine ilişkin
hususlar ilgili kurum ve kuruluşların görüşleri alınarak Bakanlıkça çıkarılacak
yönetmelikle belirlenir. Hayvan bakımevleri ve hastanelerin kurulması amacıyla
Hazineye ait aıaziler öncelikle tüsis edilir. Maddesine rağmen henüz yönetmelikle

ilgili herhangi bir çalışma yapılmamıştır.

7. Hayvan Deneyleri başlıklı (Madde 9) 5,inci Fıkrasında belirtilen : "Etik kurulların
kuruluşu, çahşma usul ve esasları, Sağlık Bakanlığının ve ilgili kuruluşların görüşleri

alınarak Bakanlıkça çıkarılacak yönetmelikle belirlenir." Maddesine rağmen henüz bu
yönetmelikte çıkmamıştır.

8. Önemli çözülmesi gereken sorunlardan biri de; İnsanların hayvanlara karşı bakış
açısının değişmesi ve bilinç diizeylerinin yükseltilmesi olduğu söylenebilir. Bu itibarla,

okullarda verilen hayvanların korunmasına ilişkin teorik bilgilerin yanında sevgi, saygı,

sorumluluk gibi birtakım evrensel değerler üzerinde durularak öğrencilerin bunları
anlamaları, hayatlarını bu değerlere göre yaşamaları sağlanmalıdır. Eğer okullarda
hayvan haklarına yönetik özel bir eğitim verildiği düşünülürse, hayvan haklarına
yönelik pozitif tutumun, küçük yaşlarda eğitim aracılığıyla gelişmesi mümkün olduğu
komisyonumuzca öngörülmüştür.

Sonuç olarak; her ne gerekçeyle olursa olsun, insanın her şeyi tükeıme ve mülk

edinme hırsı ile tür olarak sadece insan adına var olduğu anlayışı terk edilmeli; yaşamın

bir bütün olarak var ya da yok olma tehlikesine karşı yeryüzünün bir canlı organizma

olduğu gerçeği unutulmamalı, yeni bir hukuki anlayış çerçevesinde sorunlara çözüm
yolları aranmalıdır.

Zira,'fek sağlık Kavramında da belirtildiği üzere: Hayvanların, çevrenin doğal

birer unsuru oldukları için, hayvanların korunmasının çevrenin korunması ve

dolayısıyla insanların korunması hususunda vazgeçilmez olduğu sonucu hiçbir zaman

akıldan çıkarılmamalıdır.

Tüm bu nedenler ile komisyonumuzca bu algıların giderilmesi için yukarıdaki
belirlenen sorunların giderilmesinin insan ve hayvanların ortak yaşam alanlarında
birlikte yaşama kültürü algısının oluşması sonucunu doğuracağı görüşü ile :



Sorunların giderilmesi konusunda temenni kararı alınmasına oy birliği ile karar verilmiştir.

Sayın Meclisin onayrna sunulur. .......l .....,..l 202

sAĞLtK KoMiSYoNU Üyaı-ıni

İnan DEMiRGıRıN
Komisyon Başkanı

Nurdan Şenkal UÇAR

Komisyon Üyesi

Serap EYCE

Komisyon Üyesi

Servinaz ÖMÜR
Başkan Vekili

Cengiz AKTAŞ

Komisyon Üyesi
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Belediye

önergede;

ÇEVRE KOMiSYONU MAZBATASI

Meclisinin 01l||12023 günlü birleşiminde komisyonumuza havale edilen

..KarabağlarBelediyesininTürkiyeBelediyeterBirliği(TBB)işbirliğiveöncülüğünde,

Belediyemizinuluslararasıalanda,KardeşşehiruygulamasınıAvrupa,davediğerkıalarda

sağlanması; Belediyemizin yerel yönetimler alanında demek, birlik ve vakıllarla olan iletişim

ağlarına üye olması ve kurumlarla işbirliği yapılarak ortak projeler gerçekleştirmek için gerekli

çalışmalaıyapllmasıhakkındaSayınMeclisHeyetincebirkararalınmasınıarzederim.',
denilmektedir.

Sözkonusuönergekomisyonumuzcaincelenmişolup,Belediyemizinuluslararasıalanda,

kardeş şehir ilişkilerinin kurulması ve geliştirilmesi ile yerel yönetimler alanında dernek, birlik

ve vakıtlarla olan iletişim ağlarına üye olması ve diğer kurumlarla işbirliği yapılarak ortak

projeler gerçekleştirilmesinin yeni dönem Meclisimizce değertendirilmesi ve gerekli

çalışmaların yapılması hususunda temenni kararı alınmasına komisyonumuzca oy birliğiyle

karar verilmiştir.

Meclis heyetinin onayına sunulur.
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KoMİsYoNU RAPottU

günlü birleşiminde Komisyonumuza havaleBelediye Meclisi' nin .,....l...,..121]2.....

edilen önergede;

Belediyemiz sınırları içerisinde farklı günlerde kurulan |2 Pazar yerimiz
bulunmaktadır. Üsttl kapalı 5 adet pazaryerimiz bulunmaktadır.
l -yunusemre pazar yeri

2-Bozyaka Pazar Yeri
3-Vatan Mahallesi Pazar yeri
4-Yaşar Kemal Pazar Yeri
5-Kibar Pazar Yeri
Bu kapalı pazaryer|erimiz|n müsait noktalarına Sosyal yardımlaşmanın geliştirilmesi ve

israfln önlenmesi amacıyla askıda gıda noktaları oluşturulması inancımızda da hayrın iyiliğin
gizli olanın makbul eldal olduğunu veren elin alan elinde memnun kalacağı ve birçok pazarcı

esnallnın da özellikle akşam üstü satamadığı bir gün sonrasında tezgah açmayacak esnalin yaş

meyve sebzelerin ziyan olmaması için torbalara koyup belediyemizin oluşturacağı askıda gıda

noktasına ihtiyaç sahipleri için asılmasına vesile olacağını vatandaşlarımızın da iyilik adına

"ASKIDA GlDA NOKTASI" na destekte bulunacaklarını düşünüyorum hakkında

meclisimizin bir çalışma yapması konulu önerge için toplanılmıştır.

Söz konusu önerge Komisyonumuzca görüşülerek / incelenerek;

Bu itibarla; ilgili önerge ile komisyonlarımızın görüşmeleri sonucu konunun idere

tarafından ıakip ve koordinasyonunda yürütülmesi ve ilgili müdürlüklerin konu hakkında
titizlik göstermesine yönelik temenni kararı alınması oy birliği ile karar verilmiştir.

Sayın Meclisin onayına sunulur. ,......l........l 202

PAZAR YERLEır.i KoMisYoNU ÜYELEır.i

KAIiABAĞLAIl BELEDiYE tsAŞKANLIĞI


